

FACULTY OF Mass Communications



BOOK 2017/2018



Faculty of Mass Communication Distinguished Projects 2017/2018

Graduation isn't the end of a tough journey it is the beginning of a beautiful one

Validated by



	Advertising and Public Relations - Social Development	
	Reading Girl Power Child Negligance	
	Advertising and Public Relations - Communication	
,	Verbal Harrasement Social Interactivity	
	Advertising and Public Relations - Health	
	Schizophrania Child weight watch Self Hygiene	
	Broadcasting - Culture	
	"Arabeyet EL Hawadeet"El AmazeighCatacombs	
	Broadcasting - Environmental	
	•Into the blue •Beautiful Lakes of Egypt	
	Broadcasting - Society	
	•Grand Mothers •The Crafters	
	Broadcasting - Experimental	
	•1 2 3	
	Broadcasting - Initiatives	
	"Eidy Btetkallem"Young Inventor90 Days	
	Journalism - Culture & Lifestyle	
	• Iwan.	
	•"El Balad"	
	•Living Green	
	Journalism - Initiatives	

• "Mashrou3i"

Reading إقرأ

Supervisor: Dr. Sherine Moudy Teaching Assistant: Sally Saeed





Name: Adel Walid ID: 145615 Email" adel adel199@hotmail.com



Name: Ahmed Magdy ID: 145465 Mousho.619@live.com

Name: Nihal Gamal 144827 ID:

Nahola_nino95@hotmail.com

Abstract

Through a multimedia public service announcement campaigns, the project aims at encouraging the various categories of the society to approach reading. The campaign utilizes both rational and emotional appeals to spot the light on the privileges of reading.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعية تعنى بتسليط الضوء على اهمية القراءة للشباب و عائدها عليهم في زيادة مخزونهم الثقافي و تنميتهم فكريا و شخصيا. تتوجه الحمله لمختلف الغنات الإجتماعيّة في المجتَمع خاصة في ظل توقير التكنولوجيا لمختلف مصادر القراءة للجَمايع. تَعقُد الحملّة على الإستمالات العقلية والعاطفية لترسيخ مبدأ القراءه لدي الفرد و عائدة عليه وعلى مجتمعه من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Girl Power

القوة الناعمة

Supervisor: Dr. Sherine Moudy Teaching Assistant: Sally Saeed





Abstract

A public service announcement campaign that spots the light on the success potentials of girls in the current time. Through both; emotional and rational appeals the campaign urges the society to encourage girls, and believe in their abilities in the various domains of life.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعيه تعني بتسليط الضوء على نماذج ناجحة من البنات في المجتمع في الوقت الحالي. تهدف الحملة إلي توعية المجتمع بأهمية دور الفتيات وحث العناصر الحيطة بهن على تشجيعهن و إعطائهن الفرص التي يستحقونها لإثبات انفهسم و إفادة المجتمع. تعتمد الحملة على الإستمالات العقلية والعلطفية لترسيخ مبدأ القراءه لدي الفرد و عائدة عليه وعلى مجتمعه من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Child Negligence إهمال الأطفال

Supervisor: Dr. Sherine Moudy Teaching Assistant: Sally Saeed





Abstract

Through a multimedia public service announcement campaign, the project aims at encouraging better care for children. The campaign utilizes both rational and emotional appeals to spot the light on the various problems that result from the unhealthy habit of neglecting the parental role towards children. The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة ترعية مجتمعية تعنى يتسليط الضوء على اهمية الاهتمام بالطفل خاصه فيالسن المبكر. تتوجه الحمله لمختلف الفنات الإجتماعية في المجتمع خاصة في ظل توفر التكنولوجيا التي تصبح ملاذ غير امن للطفل في هذه الحالة. تعتمد الحملة على الإستمالات العقلية والعاطفية من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Verbal Harassment

Supervisor: Dr. Sherine Moudy Teaching Assistant: Sally Saeed





Name: Amira Khaled ID: 154209 Amiragalal12@hotmail.com

Name: Rana Mostafa Rana-moustafa@hotmail.com

ID: 152971



Name: Ali Hossam ID: 143667

Alishehab_bmw@hotmail.com

Abstract

Through a multimedia public service announcement campaign, the project aims at introducing the concept of verbal abuse and harassment as a most common type that equates physical one. The campaign utilizes both rational and emotional appeals to spot the light on the various problems which result from words and how they can be of the same harm as other types of harassment.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعية تعني بتسليط الضوء على مختلف اشكال العنف اللغظي والذي يساوي في العديد من الاحيان اضرار العنف الجسدي . تترجه الحمله لمختلف الفنات الإجتماعية في المجتمع خاصة في ظل از دياد نسب تلك المشكلة. تعتمد الحملة على الإستمالات العقلية والعاطفية من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Social Interactivity

التفاعل الإجتماعي

Supervisor: Dr. Lamees EL Baghdady Teaching Assistant: Mariam Selim





Abstract

A public service announcement campaign that spurs from our current electronic interaction obsession. The campaign aims at emphasizing the importance of human social interaction away from the technological means through both; emotional and rational appeals.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعيه تأتي من واقع اكتساح الانترنت و سبل التواصل التكنولوجي التي نشهدها اليوم، و تقوم الحملة علي تشجيع التفاعل الشخصي بين افراد المجتمع و الاسره بعيدا عن التكنولوجيا والانترنت تعتمد الحملة علي الإستمالات العقلية والعاطفية لترسيخ مبدأ القراءه لدي الفرد و عائدة عليه وعلي مجتمعه من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Schizophrenia شیزوفرانیا

Supervisor: Dr. Sherine Moudy Teaching Assistant: Sally Saeed





Name: Tasniem Hesham ID: 152193 tasnemebadawy@hotmail.com



Name: Randa El Fouly ID: 154227 randaelfouly@hotmail.com

Abstract

Through a multimedia public service announcement campaign, the project aims at increasing awareness of the much misperceived condition, and how it should be dealt with... The campaign utilizes both rational and emotional appeals to deliver its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعوة مجتمعية تعنى بتسليط الضوء على حقيقة مرض الشيزوفرانيا و كيفية التعامل معه لتصحيح الافكار الخاطنة عنه . تعتمد الحملة علي الإستمالات العقلية والعاطفية من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

Child Weight Watch

زيادة وزن الأطفال

Supervisor: Dr. Lamees EL Baghdady Teaching Assistant: Mariam Selim





Name: Farida Ehab ID: 153463

Email" Farida_mostafa96@hotmail.com

Name: Hana Zaki ID: 153761

E-mail: Mariamzaki94@live.com

•

Name: Heba Yasser ID: 153427

E-mail: bebina-cherry12@hotmail.com

Abstract

A public service announcement campaign that spots the light on the various problems that result from unhealthy diet habits to children. Through both; emotional and rational appeals the campaign urges audiences to watch after their children current weight to prevent any future problems that would follow.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعيه تعني بتسليط الضوء على المشاكل الناجمة عن سوء تغنية الطفل و الأفكار الخاطئة عن وزن الأطفال التي يمكن ان تسبب العديد من المشاكل الصحيه فيما بعد.

Self-Hygiene

النظافة الشخصية

Supervisor: Dr. Lamees EL Baghdady Teaching Assistant: Mariam Selim





Abstract

A public service announcement campaign that sheds the light on the importance of self-hygiene starting from very simple habits in our daily lives, and how the negligence of such habits may result in very severe harmful effects on one's own health.

The Campaign delivers its message through outdoors, radio, and TV advertisements

حملة توعية مجتمعيه تعني بتسليط الضوء على اهمية النظافة الشخصية التي تبدأ بالحفاظ على عادات بسيطه جدا يجب الاهتمام بها. تعتمد الحملة علي الإستمالات العقلية والعاطفية لترسيخ مبدأ الحفاظ علي النظافة الشخصية لتجنب العديد من الاضرار الصحيه وذلك من خلال اعلانات الشوارع، الراديو والتلفزيون.

The Tales Van

عربية الحواديت

Supervisor: Dr. Affaf Tobbala Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: M. Ismail Anzour ID: 152627

E-mail: ismail.anzour@yahoo.com - m. ismail.anzour@yahoo.com

Abstract

A journey of a group of volunteers to the near and far villages of Egypt to hold story telling sessions for the underprivileged. The documentary capitalizes on pure documentary material to deliver the ultimate message of the importance of reading and how it opens up new paths to those who take it up.

فيلم وثانقي يتتبع رحلة "عربية الحواديت" مباجرة يعمل عليها مجموعه من المتكوعين اللذين يزورون مختلف قر مصر ليقوموا باقامة جلسات قراءة القصص. يقوم الفيلم على تسليط الضوء على كيفية تغيير القراءة لشخصيات الأطفال والمستمعين بالإضافة إلى اظهار نموذج بسيط لمبادره من مبادرات التنمية المجتمعية...

.

Al Amazigh

الأمازيغ

Supervisor: Dr. Khaled Gamal - Dr. Noha Samir

Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Mariama Fatin ID: 150789

E-mail: lovely-m-96@hotmail.com

Abstract

A documentary that features a trip into the Amazeghian culture and lifestyle. The documentary explores their traditions, and social life. Along with the history of the Siwa Amazigh and how it so became a developing society of its own...

فيلم وثائقي عن احد جوانب المجتمع المصري وهم امازيغ مصر اللذين يعيشو في واحة سيوه. يتطرق الفيلم لتاريخ الامازيغ في مصر و بيئتهم الحاليه و شكل مجتمعهم، إلي جانب اهم عاداتهم و اشكال ثقافتهم. كما يسلط الضوء على النمو الاجتماعي والثقافي الذي يشهده المجتمع الامازيغي حاليا.

The Catacombs

مقابر الكاتاكومب

Supervisor: Dr. Affaf Tobbala Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Rolan Hazem ID: 145767

E-mail: sweetie_girl_95@hotmail.com

Abstract

A documentary that depicts the recently discovered catacomb tombs in the city of Alexandria. The documentary features the history of the place, along with its various exquisite monuments that date back to 3 civilizations all combined in the same place.

فيلم وثائقي عن مقابر الكاتاكومب بالاسكندرية التي تحوي اثار ترجع الي ٣ حضارات منهم الفرعونية و الرومانية. تأتي اهمية الفيلم من ندرة المواد التسجيلية المتوفرة عن المكان منذ اكتشافة بالصدفه فمنذ فترة قصيرة، بما يمثله من رمز مهم في تاريخ مصر و معالمها السياحية والثقافية.

Into the blue

الخط الأزرق

Supervisor: Dr. Khaled Gamal - Dr. Noha Samir

Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Shahd Goneid ID: 151981

E-mail: doody.gonied@hotmail.com

Abstract

A dive under the threshold of Egypt's red sea coral reefs, and the threats they face. In a high order visual language the student depicts such a problem and spots the reasons, consequences and attempts to stop such an ordeal.

فيلم وثائقي قصير يسلط الضوء عالمشاكل التي تواجهها الشعب المرجانية التي تنعم بها مصر خاصه في البحر الأحمر... من خلال الفيلم الذي يعتمد علي العديد من المواد الوثائقية الحيه يظهر الفيلم الخلفية الاقتصاديه والسياحية لتلك الشعب المرجانية و اهمية الحفاظ عليها، كما يظهر بعد المبادرات التي يعمل عليها الغواصين المهتمين بالثروة السمكية والبيئة البحريه للوقوف ضد هذه المشكلة.

Beautiful Lakes of Egypt

بحيرات مصر الجميلة

Supervisor: Dr. Noha Samir Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Aya El Guindi ID: 136921

E-mail: ayaelgendy5@gmail.com

Abstract

A documentary that tours around the numerous lakes of Egypt that face critical negligence and deterioration. The documentary features 5 of the most important lakes in Egypt in measures of size, importance, and level of harm.

Through a multi aided visual film, the director uses narration, graphs along with a high order documentary material that depicts the problems each lake faces and where the officials stand on it.

فيلم وثائقي يسلط الذوي على بحيرات مصر المختلفة التي تواجه الكثير من المشاكل بسبب الإهمال مما يؤدي إلى تراجعها و تهديدها بالإندثار. عن طريق استعمال مختلف الادوات السمعيه والبصرية منها التعليق الصوتي، الرسوم البيانية ، والماد الوثائقية يقدم الفيلم للمشاهد معلومات عن البحيرات و إحصائيات عن معدلات الضرر بها إلى جانب موقف المسؤولين من خطورة الموقف.

The crafters

صنابعبة مصر

Supervisor: Dr. Khaled Gamal - Dr. Noha Samir

Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Hesham Abdullah ID: 152303

E-mail: heshamabdallagad@gmail.com - heshamabdallagad@hotmail.com

Abstract

Inspired by author Omar Taher's "Sanay3eyet Masr" book, where the author spots the light on characters that has shaped Egypt. The documentary visualizes a profile of some of the real "craftsmen and women" of Egypt, icons who have influenced the history and future of Egypt on the industrial, economic, social, and cultural levels

فيلم مستوحي من كتاب "صنايعية مصر" للكاتب عمر طاهر حيث يقوم الفيلم يتوثيق رحلة الطالب في الوصول لثلاث شخصيات من اللذين كان لهم اثر بالغ في تاريخ مصر الاقتصادي و الثقافي والفني مثلهم كالعديد من الشخيات الاخري التي تناولها الكتاب... يعتمد الفيلم على المواد الوثاقية والارشيفيه بجانب اللقاءات الحصرية مع افراد من عائلات الشبر اويشي، ابله فضيلة و الشيخ النقشبندي ليكشف العديد من الجوانب التي لم تكن معلومه عن هؤلاء.

Grand Mothers

الحدات

Supervisor: Dr. Khaled Gamal - Dr. Noha Samir

Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Hedy Shalaby ID: 152889

E-mail: hedyshalaby@hotmail.com

Abstract

A documentary that features various profiles of grandmothers taking viewers on a trip back to the golden times, reaching to their today's lives. The documentary capitalizes on the humanitarian visualization of its super stars and how they lead different shapes of lifestyles each setting her own example of success.

فيلم وثائقي يسلط الضوء علي بعض نماذج من الجدات اللاتي يتطرقن لذكرياتهن و يستعرضوا مختلف اشكال حايتهن الحالية التي تمتليء بالمشاعر والأحلام لتكون كل منهم قصة نجاح فيحد ذاتها

1...2...3

Supervisor: Dr. Noha Samir Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Nour El Nakoury ID: 145303

E-mail: nourelnakoury@hotmail.com

Abstract

An experimental feature documentary depicting the mystery of obsessive compulsive disorder patient. The documentary focuses on the self-perspective angle, with an attempt to visualize what would be inside the patient's own mind how they see themselves, and everything else around them.

Through a high order set of visuals, light and image control the director successfully sets the desired atmosphere capturing both the informative and emotional sides of the topic.

فيلم وثانقي تجريبي يعني بمشكلة الوسواس القهري من ناحية المريض عن طريق عرض منظورة، ولا يكتفي المخرج باستعراض الحاله عن طريق الحوارات التلفزيونية فقكط بل يعمل هلي استعمال مختلف الادوات البصرية لترجمه ما في داخل منظور المريض إلي مرئيات.

Talking Hands

إيدي بتتكلم

Supervisor: Dr. Noha Samir Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Fatma Diab ID: 141633

E-mail: totadiab84@yahoo.com

Abstract

A documentary that features the experimental attempt of a young director to coproduce 2 versions of the same movie, only that one of which uses entirely sign language. The movie and the documentary come in the midst of the rising awareness of the gifted people and how they have rights to equally live and receive their due amount of services and opportunity. Talking hands is an acting troupe of deaf and mutes, who have excelled and are yet to claim more and more success.

فيلم وثائقي ينتبع تجربة احد المخرجين الشباب في انتاج نسختين من نفس الفيلم معتمدا بشكل كلي علي لغة الاشارة في النخسه الثانية من الفيلم

نتم عملية الإنتاج بالتعاون مع فرقة تمثيل "إيدي بتتكلم" التي يجمع اعضائها كلهم كونهم من الصم والبكم و محبين للتمثيل، فيأتي هذا الفيلم كخطوه في مسار غثبات ان للكل الحق في الحياه وعمل ما يحبه حتى يستطيع التميز فيه.

90 days

۹۰ يوم

Supervisor: Dr. Noha Samir Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Ahmed kamal El Shaer ID: 144979

E-mail: ahmedelshaer308@yahoo.com

Abstract

A short documentary that tackles the much acclaimed "Tour n Cure" initiative. Through the documentary the student uses a simultaneous exposure approach counting on one of the cases that have received such a service and have made it to 188% cure rate, along with featuring informative narration that provides the history and data of such an initiative supported by interviews with specialists.

The documentary capitalizes on the emotional humanitarian appeal to deliver the message and grad audience attention to such a model of success.

فيلم وثائقي قصير يسلط الضوء على مبادرة "Tour n Cure" التي انطلقت من مصر بهدف إبادة فيروس سي مع استغلال جذب السياح

يم ركبي تير يشعر بمختلف الأماكن والبقاع السياحية في البلد. إلي مصر لتعريفهم بمختلف الأماكن والبقاع السياحية في البلد. يعتمد الطالب في المشروع على الجانب العاطفي والإنساني عن طريق عرض قصة لواحدة من الحالات التي تم شفائها بالكامل إلي جانب استعمالة الاسلوب الروائي لتوفير المعلومات اللازمة للتعريف بالمبادرة والقائمين عليها.

The Young Inventor

المخترع الصغير

Supervisor: Dr. Noha Samir Teaching Assistant: Loay Fahmy





Name: Nancy El Rweiny ID: 142239

E-mail: nancyfayz_love@yahoo.com

Abstract

A profile documentary featuring the case of one of the young inventors in Egypt. Inspired by a cartoon that was his getaway from his life in an orphanage he sets an example that anything is possible.

Through a mixture of documentary material, interviews, and reconstruction, the director combines the audio visual elements to represent such a real model of success and determination.

فيلم وثانقي عن قصه حقيقية لاحد المخترعين الصغار بمصر. عن طريق استعمال المادو الوثانقية، التمثيل، اللقاءات يعمل المخرج على اظهار هذا المثل علي النجاح والإصرار بأحسن شكل حتى يتسني للمشاهد ان يتعمق داخل هذه القصه حيث ينبع النجاخ من حياة لا يتوفرلها هذه القدره من التميز والتشجيم...

Journalism

Iwan

ايوان

Supervisor: Dr. Hala El Zahed Teaching Assistant: Yasmine Osama





Name: Randa Mohsen ID: 136785 E-mail: randa_mohsen232@yahoo.com

Name: Merna Ismail ID: 140701

E-mail: Mirnaaomar96@gmail.com

Abstract

A magazine that tackles art from a developmental perspective. It endeavours to spread awareness of the fact that art can heal, educate, improve and develop both individuals and communities through shedding a light on the successful initiatives and NGOs that use art as a tool for a good cause

تقوم المجله على تيمة الفنون من منظور يبعد عن طبيعه الفن و تاريخه و يعنى اكثر بروح الفن و كيفية استعماله للتطوير. تسعى المجله لنشر

مبدأ الفن من الجل العلاج، التعليم، تتميّة الشخص والمجتمع. وفي هذا تتطرق المجله لعدد من الأمثله الناجحه سواؤ علي المستوي الشخصي، المجتمعي او الهيئات التي تهتم بالفنون و تدعم العديد من الْقَضَايا المجتمعيه عن طريق الفن.

El Balad

البلد

Supervisor: Dr. Hala El Zahed

Teaching Assistant: Raghda Mahmoud





Abstract

A magazine that covers the small village of Tahanoob that lies in Al Qaliubiya Governorate in Egypt. It's currently occupying a total of 40,000 citizens. Through various journalistic materials the magazine covers the village's traditions, history, and facts, social and cultural life.

مجلة متخصصه تسلط الضوء على قرية تهانووب التي تقع في محافظة القليوبيه. من خُلال مختلف الاشكال الصحفية تقوم المجله بعرض تاريخ القرية، عاداتها و تقاليدها. إلى جانب عرض مختلف اشكال الحياه الاجتماعيه والثقافية بها.

Journalism

Living Green

"اه ر حانيك"

Supervisor: Dr. Hala El Zahed

Teaching Assistant: Raghda Mahmoud





Abstract

A magazine that tackles the "green" life from makeup and diet to drug abuse and yoga practices. The project features various interviews, feature stories, investigative reports, as well as trends expose.

مجله ثقافية، مجتمعيه، بيئية تقوم علي فكرة الحياة الطبيعيه و الاتجاه السائد للـ"اورجانيك". من الموضه والمكياج للعلاج البديل نتنوع موضوعات المجله لتشمل كافة الصيحات والمستجدات لكل من يريد ان يعرف اكثر عن اتجاه الحياه الصحية للبيئة والفرد.

Journalism

Small Success... "Mashrouะi"

مشروعي

Supervisor: Dr. Hala El Zahed

Teaching Assistant: Raghda Mahmoud



Name: Ali Zakaria Trktawfik1@gmail.com	ID: 144211
Name: Marwa Shereen Maha.ahmed.galal@gmail.com	ID: 143427
Name: Dalya Mohamed dshaikhoon@gmail.com	ID: 141127
Name: Salma Mohamed Salmaelmekkawv2008@hotmail.com	ID: 143325

Abstract

A magazine which revolves around small businesses. The magazine examines and analyse the various aspects about owning a business, which is currently increasing and becoming more recognized as a factor that influences the economic status of the country. The magazine provides a wide profile covering stories of success, points of controversy, and much more.

مجلة تعني بظاهرة المشاريع الصغيره التي اصبحت منتشرة كملاذ امن خاصه للعديد من الشباب. تتعدد مواضيع المجلع لتتضمن قصص من نماذج ناجحة، تحقيقات في مختلف المواضيع المتعلقة بمستقبل المشاريع الصغيرة و تحدياتها غلي جانب الوضع الحالي لتأثير تلك المشاريع على المستقبل الاقتصادي للبلد.

11/14 Amer St. off El Mesaha Sq. Dokki. Gizah, Egypt.

Tel.: (+202) 3336-5037 Tel.: (+202) 3336-5038 Fax: (+202) 3760-3811

Email: Info@msa.eun.eg admission@msa.eun.eg

26 July Mehwar Road intersection with Wahat Road, 6th October

City. Egypt.
Tel.: 3837-1516
Tel.: 3837-1523

Fax: (+202) 3837-1543

www.msa.edu.eg Hotline : 16672

